
Reactie internetconsultatie haas en konijn 

Wie zorgt er voor het haas, als de jager het niet meer doet? 

Ik woon en werk in de provincie Utrecht. Kom uit een boerenfamilie en ben opgegroeid met 

het buitenleven. Ik ben rentmeester van beroep en ervaar veel van wat er in het 

buitengebied gebeurd.  

Van jongs af aan ben ik opgegroeid met de jacht. Ik prijs mij zelf gelukkig met een gevarieerd 

jachtveld, niet ver vanaf mijn woonplaats. Sinds een jaar of 5 jaagt mijn zoon ook. Gemiddeld 

komen wij denk ik wel 3 a 4 keer per week in het veld (175 keer per jaar!). Toezicht, 

biotoopverbetering, schadebestrijding, contact met boer en fruitteler. Twee keer per jaar 

een half jachtdagje, waarbij het tableau hoofdzakelijk uit eenden bestaat. 

De afgelopen jaren hebben we in ons veld te maken gehad met een teruglopende 

hazenstand, te wijten aan hazenpest. In de zomerperiode vonden we regelmatig dode 

hazen. We zijn direct gestopt met het bejagen van het haas. De stand stabiliseerde, maar 

wat ons betreft op een te laag niveau. Regelmatig maken we een ronde waarbij we de hazen 

tellen. Soms met het blote oog, maar met warmtebeeld gaat het helemaal goed.  

Samen met mijn zoon heb ik veel tijd gestoken in het afschot van kraaien, vossen en 

verwilderde kat. Dit soort acties vinden vaak plaats in de vroege en late uurtjes van de dag. 

Als je resultaat ziet, heb je dat er graag voor over. Toen we de predatiebestrijding de 

maximale aandacht gaven zagen we de stand van de hazen weer toenemen. Afgelopen 

najaar/winter was de stand verdrievoudigd en hebben we ook voor het eerst weer een enkel 

haas geschoten (omdat het kon). 

Ik zie op diverse terreinen in de directe omgeving, waar in de jaren 70 en 80 (toen ik er 

meeging als drijver) volop hazen zaten en geschoten werden een duidelijk teruglopende 

stand. In de jaren 70 en 80 liep er nog een fulltime jachtopziener (vooral ten behoeve van de 

fazantenjachten). Toen er geen fazanten meer mochten worden uitgezet, stopte de 

fazantenjachten, ging de jachtopziener uit dienst, ging bestrijding van predatoren naar een 

nulpunt en is de hazenstand ook sterk teruggelopen. Een oud collega zei vaak: “als het 

vanzelf moet gaan, gaat het vaak bergafwaarts” 

Mijn ervaring is, dat als de jacht stopt, de hazenstand direct verminderd. De jager beschermt 

de hazen en hun biotoop 364 dagen per jaar om er vaak 1 dag per jaar een aantal te 

schieten. Om met respect te oogsten uit je eigen veld. Eerlijker voedsel kun je niet 

vinden/kopen. Zijn er omstandigheden waarom het dat jaar beter is geen of minder hazen te 

jagen, dan zit het in je natuur als jager, om dat jaar geen of minder hazen te schieten. Je gaat 

een populatie waar je met ziel en zaligheid voor gezorgd hebt niet onbezonnen om zeep 

helpen.  

Sluiting van de hazenjacht zal het tegenovergestelde effect hebben dan wat er nu beoogt 

wordt. De “vakman” (iedere jager heeft een pittige praktische en theoretische opleiding 

achter de rug) die misschien wel het meest belang hecht aan een goede hazenstand zet je 

buiten spel. Waar haal je de motivatie nog vandaan als alles wat predatie pleegt (o.a. vos, 



kat, marters), steeds meer beschermt wordt en onze soorten die bescherming nodig hebben 

(haas, (weide)vogels) steeds minder bescherming krijgen? 

De rol van de jager in het buitengebied is groot. Afschot van wild een onderdeel van een 

groter geheel. Mede ten behoeve van het haas (en de gehele wildstand), vertrouw ik erop 

dat er een beslissing genomen wordt met gezond verstand en niet op basis van gevoel en 

emotie. Geef de jager reden om in het veld te zijn, daar waar hij zich thuis voelt en verstand 

van heeft en zo een belangrijke rol kan (blijven) spelen bij de instandhouding van onze 

prachtige wildsoorten, want: wie zorgt er voor het haas, als de jager het niet meer doet? 


